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 REGULATIVA - POLITIKA 
 

Sukob Merkelove i energetskih kolosa oko tržišta kapacitetima 

BERLIN - Dve vodeće nemačke energetske kompanije, EON i RWE upozorile su kancelarku Angelu Merkel da ne 

napušta tržište kapacitetima, jer će u tom slučaju dovesti u pitanje buduće investicije u nove elektrane na najvećem 

tržištu energije u Evropi (Vidi Bilten # 378). „Dok Evropska komisija razmatra podršku regionalnim tržištima 

kapaciteta, Nemačka suprotnim stavom rizikuje da ostavi zemlju bez ulaganja u nove proizvodne kapacitete“, rekao 

je 20. janaura na jednom energetskom skupu u Berlinu čelnik EON-a Johanes Tajsen. „Sigurno snabdevanje 

(energijom) zahteva pošteno tržište i poštenu cenu“, podvukao je on. Merkel i vicepremijer, ministar privrede 

Nemačke Sigmar Gabrijel, odbijaju da podrže mere koje predviđaju plaćanje kompanijama za održavanje tzv. 

rezervnih kapaciteta za 

proizvodnju električne energije, koji 

se aktiviraju onda kada klimatske 

prilike onemogućavaju proizvodnju 

iz vetro i solarnih elektrana. 

Argument vlade, saopšten na 

istom skupu, je da gubitaške 

elektrane na fosilna goriva ne treba 

da dobijaju subvencije od države 

kada na tržištu već postoji višak 

kapaciteta. EON i RWE trpe 

posledice rekordno niskih cena 

struje na tržištu Nemačke, posle 

odluke kancelarke Merkel da 

subvencioniše izgradnju obnovljivih 

energetskih kapaciteta i to u vreme pada potrošnje energije. Bloomberg 

Četiri velike evropske kompanije istupile iz projekta razvoja EU CCS tehnologije 

LONDON - Četiri velike evropske energetske kompanije odlučile su da istupe iz evropskog projekta hvatanja i 

skladištenja ugljendioksida (CCS), objašnjavajući ovaj udarac jednom od najambicioznijih segmenata 

EU politike borbe protiv globalnog zagrevanja,  prevelikom cenom ulaganja u 

potrebnu tehnologiju. Reuters je do ove informacije došao uvidom u 

zajedničko pismo (od 19. januara) kojim povlačenje iz 

projekta Platforme nula emisija (ZEP) objašnjavaju 

španska Gas Natural Fenosa, francuski EDF, nemački 

RWE i švedski Vattenfall . Obrazovan pre više od deset 

godina, ZEP predstavlja koaliciju sastavljenu od 21 

kompanije, NVO i naučnih instituta, da kao savetodavno telo 

pomaže Evropskoj komisiji u pronalaženju rešenja za 

hvatanje i skladištenje ugljendioksida koji prvenstveno emituju 

termoelektrane na ugalj, mazut i gas. „Mi trenutno u Evropi 

nemamo ekonomske preduslove koji su nam potrebni da bi 

investicije u CCS tehnologiju bile isplative“, citira Reuters               

poruku iz pisma.  
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Vratolomija Komiteta za industriju Evropskog parlamenta  

STRAZBUR -  Komitet za industriju Evropskog parlamenta podržao je 22. januara amandman na početak reforme 

evropskog tržišta dozvola za emisije ugljendioksida 

(EU Allowances - EUAs) predviđen za 2021. godinu, a 

potom glasao protiv te odluke. Evropska unija, naime, 

namerava da privremeno od 2021. povuče sa tržišta 

višak od nekoliko stotina miliona EUAs. Neke zemlje 

članice, među kojima Nemačka i Britanija, žele da 

pomere tak rok za 2017., dok je protiv odluke 

smišljene da podigne depresiranu cenu dozvola za 

emisije CO2, Poljska - energetski oslonjena masovno 

na proizvodnju „najprljavije“ energije iz  uglja. 

Parlamentarni komitet je prošlog četvrtka odbacio 

2017. kao datum početka povlaćenja  EUAs u rezervu, 

pa podržao 2021., a onda glasao protiv obeju odluka. 

Ovom političkom vratolomijom je težište odluke prepušteno glasu parlamentarnog komiteta za prirodnu sredinu, 

zakazanom za mart, gde je odnos snaga takav da se očekuje jasna podrška nemačko-britanskoj inicijativi početka 

reforme tržišta emisionih dozvola za 2017. Reuters  

Austrija će tužiti EU zbog odobravanja Britaniji da subvencioniše svoju nuklearku 

BEČ - Austrija priprema sudsku akciju protiv Brisela 

zbog odluke Evropske komisije da dozvoli Velikoj 

Britaniji da visokom otkupnom cenom električne 

energije subvencioniše gradnju nuklearne elektrane 

Hinkley Point C. "Austrijska vlada uz punu podršku 

parlamenta priprema pravnu akciju za poništenje te 

odluke na Evropskom sudu pravde", izjavila je 

portparolka vlade Julija Pučeger. Prošlog oktobra 

Komisija je utvrdila da su odobrene subvencije 

Britanije investitorima u NE u skladu sa EU zakonima o 

državnoj pomoći. "Austrija odbacuje bilo kakvu 

mogućnost direktne ili indirektne podrške nuklearnoj 

energiji. Takođe smatramo da nuklearna energija ne bi 

trebalo da bude finanasirana preko Evropskog fonda za strateške investicije (EFSI)", rekla je Pučeger. APA   

Državna pomoć: Evropska komisija odobrila Londonu pomoć za investitore u TE-T0 iz biomase   

BRISEL - Evropska komisija odobrila je 22. januara vladi Velike Britanije 

garantovanje netržišne otkupne cene za električnu energiju koju bude 

proizvodila termoelektrana-toplana na biomasu u oblasti Tisajd na 

severoistoku Engleske. EK je konstatovala da su olakšice koje London nudi 

investitorima u ovu TE-TO kapaciteta 299 MW u skladu sa evropskim 

pravilima o dozvoljenoj pomoći države. Državne subvencije biće u obliku 

varijabilne premije na tržišnu cenu električne energije kojom treba da se 

kompenzuju viši troškovi proizvodnje energije iz biomase, saopšteno je iz 

EK. europa.eu 
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Nezabeleženo ambiciozna EU diplomatska ofanziva radi uspeha pariskog samita o klimi 

BRISEL - Evropska unija odlučila se za do sada nezabeleženo ambicioznu kampanju promocije borbe protiv 

globalnog zagrevanja, angažovanjem čitavog niza najslavnijih ličnosti iz svih oblasti društva i desetine hiljada 

diplomata sa ciljem da izvrše „maksimalan pritisak“ na ključne zemlje od čijeg glasa zavisi ishod budućih  

međunarodnih pregovora o klimi. EU plan, koji je odobren na prošlonedeljnom sastanku ministara inostranih poslova 

zemalja članica Unije, predviđa angažovanje čak 90.000 diplomata i preko 3.000 uglednih ličnosti radi lobiranja u 

korist usvajanja plana smanjenja emisija ugljendioksida uoči ključnog Samita Ujedinjenih nacija o klimi, zakatanog za 

decembar ove godine u Parizu. Euractiv 

Mađarska uvela ekološku taksu na solarne panele 

BUDIMPEŠTA - Mađarska je prošle nedelje 

uvela ekološku taksu na solarne panele u visini 

114 forinti po kilogramu težine, koja je ugrađena 

u cenu proizvoda. Prikupljen novac služiće za 

zbrinjavanje panela kada im istekne životni vek. 

Ta taksa za 5 do 7 procenata povećava cenu 

samog proizvoda, pa je odluka izazvala talas 

negodovanja iz ovog sektora energije. Ističe se 

da je ta taksa pet puta veća od proseka 

Evropske unije. Vlada objašnjava da solarni 

paneli sadrže vrlo opasne hemijske spojeve koji 

ostaju u atmosferi 550 godina. Vladina politika 

je da su FN paneli korisni, ali po isteku životnog 

veka postaju teret i nužno je organizovati 

njihovo zbrinjavanje. Negativnom reakcijom se 

oglasio čak i sam predsednik Mađarske Janoš 

Ader koji smatra da su vlada, opozicija i zeleni 

ombudsman napravili veliku grešku s donošenjem ovakvog nameta, prenosi portal Portfolio.hu.  
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Brisel odlučuje o diskontu na cenu reverzibilnog transporta gasa unutar EZ 

BRISEL - Kreatori evropske energetske politike trebalo bi narednih nedelja da odluče o visini diskonta na cenu 

transporta gasa za virtualne reverzibilne kapacitete na međugraničnim mestima širom Evrope, saznaje energetski 

portal ICIS iz jednog evropskog regulatornog izvora. Radi se o kontroverznom pitanju u sklopu nastojanja Brisela da 

olakša istočnoevropskim kupcima gasa preveliku zavisnost od uvoza tog 

energenta prvenstveno iz Rusije. Oko modaliteta EU pravila 

usklađivanja cena transpoorta prirodnog gasa trenutno u 

Briselu razgovaraju predstavnici evropske Agencije za 

saradnju energetskih regulatora (ACER), Evropskog 

udruženja operatora gasnih transportnih sistema 

(ENTSOG) i Evropske komisije (EC). ACER nastoji da 

podstakne reverzibilni transport gasa postojećim 

gasovodnim kapacitetima nudeći njihovim operaterima 

niske cene, kako bi izbegao potrebu gradnje nove 

infrastrukture, navodi pomenuti izvor. Agencija međutim priznaje 

da bi to nanelo štetu operaterima koji unapred prodaju kapacitete za transport 

gasa sa istoka na zapad. Međutim, ENTSOG i trgovački lobiji navode da je ovakav prilaz protivan postojećoj gasnoj 

regulativi, odnosno temeljnim principima evropske energetske regulatve. EK se za sada uzdržava od komentara, dok 

ACER treba do kraja marta da izađe sa svojim konačnim stavom.  

Ukrajina se sve više okreće uvozu gasa iz Evrope 

BRISEL/KIJEV - Mogućnosti ukrajinskog uvoza prirodnog gasa obrnutim smerom iz EU zemalja trebalo bi da 

dostignu 40 miliona kubnih metara na dan, sa prošlonedeljnih 31,5 

miliona, rekao je čelnik resora za pitanja energetike u Evropskoj 

komisiji i potpredsednik tog izvršnog tela, Maroš Ševčovič. S 

druge strane, direktor ukrajinske državne naftno-gasne kompanije 

Naftogas, Andrej Koboljev izjavio je da ta zemlja planira da 60 

odsto gasa (više od 12 milijardi kubika godišnje) obezbedi uvozom 

tzv. reverzibilnim pravcem, iz Evrope. Reuters napominje da 

Ukrajina reverzibilnim tokom može da dobija gas iz Slovačke 

(maksimalno do 20 miliona m3 na dan), Poljske (4 mil m3) i 

Mađarske (16 mil m3). Pre dve nedelje je Mađarska obnovila 

isporuke tempom od oko tri miliona kubika gasa dnevno u 

Ukrajinu. Koboljev je, s druge strane, rekao da je planirano da kupovina gasa iz Rusije ne prelazi više od 40 odsto od 

ukupnog uvoza, a kroz nekoliko godina i taj obim će biti smanjen za trećinu. Osim toga, ako Naftogas i  Gasprom ne 

postignu dogovor o budućoj ceni gasa, Ukrajina će tražiti od Evrope da poveća uvoz do 90 odsto, prenosi Glas 

Rusije. 

Ukrajina gradi gasovodni interkonektor sa Poljskom  

KIJEV - Ukrajinska naftno-gasna državna firma Naftogaz  i poljski državni operator gasnog transportnog sistema 

Gaz-System potpisali su sporazum o izgradnji gasovoda koji će, kako navode, da pomogne 

diversifikaciji  snabdevanja Ukrajine ovim energentom. Tim gasovodom, naime, Ukrajina će dobiti pristup već 

sagrađenom litvanskom i budućem poljskom terminalu za utečnjeni prirodni gas (LNG), čiji se završetak očekuje 

uskoro. Studija izvodljivosti novog gasovoda trebalo bi da bude završena u prvoj polovini ove godine, javlja UPI.  

Istovremeno Tass citira izjavu ukrajinskog premijera Arsenija Jacenjuka od ponedeljka da će posle izgradnje ovog 

interkonektora Ukrajina moći da prima dodatnih 10 milijardi kubika gasa godišnje iz zemalja Evropske unije.  
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Evropski rafinerijski sektor traži od Brisela da ne povećava teret udela biodizela 

ANTVERPEN - Evropski prerađivači nafte apelovali su u ponedeljak na Evropsku uniju da izmeni zakone koji 

nameću uvećanje sadržaja biodizela u transportnim gorivima, jer će troškovi koje stvara taj propis poništiti efekte 

pada cena  sirove nafte i dodatno opteretiti rafinerijski sektor, prenosi Reuters. „Vlade ne bi trebalo da nameću taj 

dodatni teret kroz povećanje kompnente biodizela, koji ide ka tome da bude duplo skuplji od dizela“, rekao je u 

Antverpenu predstavnik Enija Alessandro Bordoni, na godišnjoj konferenciji Platts-a o srednjim derivatima. 

Potpredsednik u italijanskoj 

naftnoj kompaniji, zadužen za 

trgovinu benzinom i srednjim i 

teškim destilatima, dodao je da 

bi vlade u suprotnom morale da 

usvoje druge mere kako bi 

ublažile posledice pomenutog 

propisa. Cene biodizela 

dobijenog iz palminog ulja ili 

životinjskih masti, pale su 

poslednjih meseci sa 1.000$ po toni, na oko 800$. Istovremeno se cena tone evropskog biodizela prepolovila od juna 

prošle godine na oko 480$, zahvaljujući kolapsu vrednosti sirove nafte. EU Direktiva o obnovljivoj energiji predviđa 

da do 2020. godine 10 odsto udela u gorivima bude iz obnovljivih izvora, nasprm postojećeg limita od sedam odsto u 

većini evropskih zemalja. Francuska je nedavno podigla tu granicu udela biogoriva u gorivima za transport na osam 

odsto. wpcserbia.rs 

 POSLOVI 
 

Nemački RWE ne isključuje mogućnost razdvajanja kompanije 

FRANKFURT - Druga po veličini nemačka energetska kompanija, RWE, ne 

isključuje mogućnost da sledi primer svog većeg konkurenta na tržištu, EON-a i 

razdvoji svoje delatnosti kako bi se prilagodila nepovoljnim okolnostima 

izazvanim usmeravanjem te zemlje ka obnovljivim izvorima energije, po obimu i 

brzini bez presedana u svetu. Finansijski direktor kompanije  Bernhard Ginter 

rekao je u jednom intervjuu da je podela RWE na dve firme, jednu koja bi se 

bavila proizvodnjom i drugu usmerenu na snabdevanje energije moguća, ali da 

pre toga firma mora da smanji dugovanja. EON-ova podela na dve kompanije je 

do sada najradikalniji odgovor nemačkog energetskog tržišta na Energiewende, 

odnosno zaokret države ka OIE, uz postepeno gašenje nuklearnih kapaciteta i 

generalno izazivanje rekordnog pada cena električne energije u toj zemlji. 

Bloomberg 

Korejanski naučnici proizveli rekordno efikasnu solarnu ćeliju 

SEUL - Korejanski naučnici uspeli su da proizvedu rekordno efikasnu solarnu ćeliju korišćenjem nove formule koja 

sadrži strukture perovskita, jeftinog minerala (kalcijum titanijum oksida) koji se nalazi u velikim količinama u prirodi. 

Nova produktivnost solarne ćelije iznosila je 17.9% pa bi mogla u potpunosti da promeni solarnu industriju i učini je 

još konkurentnijom u odnosu na druge izvore energije. Tim korejanskih naučnika objavio je svoje nalaze u časopisu 

Nature, gde navode da se nadaju da su pronašli optimalni miks za postizanje maksimalne efikasnosti solarne ćelije. 

Istraživanje perovskita kao materijala u solarnim ćelijama počelo je još 2009. godine, ali do sada nisu zabeleženi 

značajniji pomaci po tom pitanju.  
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Ševčovič za WSJ: Kapacitet Turkish Stream-a nerealan  

DAVOS - Potpredsednik Evropske komisije zadužen za energetiku, 

Maroš Ševčovič  ocenio je da je nerealno velik kapacitet predviđen 

za novozamišljeni rusko-turski gasovod Turkish Stream (Turski 

tok), jer smatra da nema tržišta za 63 milijarde kubika gasa koliko 

Rusija kaže da će transportovati tim pravcem. Ševčovič je u 

intervjuu za Volstrit džornal tokom ekonomskog samita u Davosu 

prošle nedelje, kazao da „prema prvim procenama, to (Turkish 

Stream) neće funkcionisati“. „Mislim da će Rusi morati da 

preispitaju ovu opciju i izađu sa nekim izvodljivim ekonomskim rešenjem, prihvatljivim za evropske partnere“, kazao 

je on.   

Njujork tajms - Gasprom ne blefira sa „Turskim tokom“ 

NJUJORK - „Iako mnogi na Zapadu misle da se radi o blefu ... ruski Gasprom je poslednjih nedelja pokazao da je 

ozbiljan oko sprovođenja projekta sa radnim nazivom Turkish Stream“, komentariše 21. januara Njujork Tajms. List 

navodi da je Gasprom ekspresno otkupio udele svojih partnera u kompaniji South Stream Transport (zaduženoj za 

gradnju otkazanog projekta Južni 

tok) ... na turskoj strani aktivno 

pregovara sa tamošnjim 

zvaničnicima ...plaća italijanskoj 

servisnoj kompaniji Saipem da 

uadrži u vodama Crnog mora dva 

velika broda za polaganje cevi sa 

posadom od najmanje 200 ljudi ...“. 

List zatim citira eksperte iz ove 

oblasti koji procenjuju da je cena 

gradnje gasovoda prema Turskoj za 

Gasprom oko 10 milijardi dolara, 

daleko ispod procenjenih troškova 

za Južni tok. „Pre će biti da 

Gasprom ne blefira, već 

jednostavno prihvata postojeće 

geopolitičke prilike“, konsatuje 

njujorški dnevnik. List na kraju navodi da je kompanija  South Stream Transport, sa sedištem u Amsterdamu, već 

zatražila dozvolu od vlasti te zemlje da se preusmeri sa projekta Južni tok, na „Turski tok“.  

Lavrov: „Već postoje neke konkretne odluke vezane za projekat 'Turski tok'“  

MOSKVA - „Takozvani Turkish Stream projekat je već izazvao 

interesovanje u Evropi i donete su već neke konkretne odluke“, 

izjavio je 21. januara šef ruske diplomatije Sergej Lavrov, ne 

ulazeći u pojedinosti. „Mi verujemo da će on biti realizovan i da 

će uvećati energetsku sigurnost Evrope“, rekao je Lavrov 

tokom press konferencije u Moskvi. On je ponovio da je 

projekat Južni tok prvenstveno otkazan „zbog nejasne 

regulative Evropske komisije“.Sputnik 
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Schlumberger za 1,7 milijardi dolara kupuje rusku servisnu naftnu kompaniju  

NJUJORK, MOSKVA - Vodeća globalna naftna servisna kompanija, američki Schlumberger, platiže 1,7 milijardi 

dolara za udeo od 46,45% u ruskoj firmi Eurasia 

Drilling, javio je Bloomberg. Kupovinom najveće 

ruske kompanije za usluge bušenja nafte i gasa, 

Schlumberger pokazuje da zanemaruje procene da 

bi postojeće ekonomske sankcije Zapada mogle za 

dugo poremetiti poslove u Rusiji, prenosi agencija. 

„Schlumberger veruje da će sankcije pre ili kasnije 

biti ukinute, što će kompanija dočekati spremna da 

iskoristi u tom trenutku potrebe ruskog tržišta sa 

sevisni uslugama u proizvodnji nafte“, prenosi 

Bloomberg ocenu analitičara Alfa banke 

Aleksandra Komilova. Agencija podseća da sankcije SAD i EU vezane za naftni i gasni sektor ne zadiru u gro 

poslova kojima se bavi kompanija Eurasia Drilling. 

Čelnik Totala: Do 2030. nestaće više od polovine postojeće proizvodnje nafte u svetu 

DAVOS - Prvi čovek francuskog naftnog giganta Total upozorio je prošle nedelje na posledice po buduće 

snabdevanje svetskog tržišta naftom, zbog pada investicija u nova naftna proizvodna polja izazvanog sadašnjom 

destimulativnom cenom sirove nafte. „Postoji prirodno opadanje proizvodnje iz postojećih naftnih polja u svetu 

tempom od pet odsto godišnje. To znači da će do 2030. godine viđe od polovine postojećeg naftnog proizvodnog 

potencijala nestati. Potrebna je ogromna količina novca radi investiranja u otkrivanje i otvaranje novih naftnih polja i 

proizvodnju tih nedostajućih 50 miliona barela (u 2030.)“, rekao je izvršni direktor Totala Patrik Pujane tokom debate 

na svetskom ekonomskom forumu u Davosu. On je upozorio da će ove okolnosti izazvati novi ciklus rasta cena nafte, 

ne precizirajući vremenske odrednice. Reuters.  

 NAŠ REGION  
    

Vlada Hrvatske razmatra javnu ponudu dionica HEP-a  

ZAGREB - Vlada Hrvatske razmatra mogućnost javne prodaje akcija (IPO) Hrvatske elektroprivrede (HEP), čime bi 

se omogućilo da građani postanu suvlasnici javnog preduzeća koje ima u planu niz novih velikih investicija, objavljuje 

(ne precizirajući izvor) 24. januara  Novi 

list. Riječke novine veruju da bi 

interesovanje tržišta za deonice HEP-a 

bilo poprilično, imajući u vidu planove o 

gradnji niza novih hidro i termoelektrana. 

HEP kreće u drugu fazu transformacije 

tokom koje očekuje optimizaciju 

poslovanja i uštede do dve i po milijarde 

kuna u narednih pet godina.Predsednik 

Uprave HEP-a Perica Jukić je ovih dana 

najavio za 2016. smanjenje broja 

zaposlenih za oko 700 ljudi, ili 11% postojećeg kadrovskog kapaciteta. HEP će transformacijom uvesti nove tržišne 

funkcije, centralizovati nabavku, ojačati prodaju i marketing, smanjiti troškove outsoursinga i smanjiti broj radnika i 

organizacijskih jedinica. Iza toga, HEP će imati tri društva manje - APO d.o.o., HEP Odmor i rekreacija d.o.o. i HEP 

Nastavno obrazovni centar Velika. 
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HEP lansirao mobilnu aplikaciju za kupce kategorije domaćinstvo 

ZAGREB - HEP Opskrba (Snabdevanje) pokrenula je mobilnu aplikaciju m-hepi, namenjenu kupcima električne 

energije kategorije domaćinstvo. HEP Opskrba je prvi snabdevač na hrvatskom tržištu koji je kupcima ponudio 

korišćenje besplatne mobilne aplikacije, koja potrošačima pruža mogućnost online pregleda računa i uplata, 

ispisivanja računa i uplatnica, pregleda potrošnje u proteklim periodima i pregleda podataka o ugovorima i tarifnim 

modelima. Poslovni.hr 

Mađarska osniva prvu neprofitnu državnu komunalnu firmu 

BUDIMPEŠTA - Mađarska vlada usvojila je odluku o formiranju Prve (neprofitne) državne komunalne kompanije –EN 

KSZ, s kapitalom od milijardu forinti i rezervama od 14 milijardi forinti, objavljeno je u najnovijem izdanju službenog 

glasila vlade. Neprofitna državna kompanija, čije je osnivanje Budimpešta najavila još pre dve godine, biće 

utemeljena 28. februara. 

Vlasnička prava nad njom 

pripašće Mađarskoj razvojnoj 

banci, objavila je u četvrtak 

Vlada. Osnivanje takve 

kompanije najavljeno je letos, 

a iz kabineta premijera 

Mađarske je saopšteno da će 

kompanija na proleće početi 

da  nudi domaćinstvima 

usluge isporuke prirodnog 

gasa, a iza toga električne 

energije i  grejanja. Cilj ove 

kompanije je da potrošačima omogući dostavljanje energenata po poštenim cenama i da poveća sigurnost 

snabdevanja, navodi se u saopštenju. BBJ 

Crna Gora može i sama da gradi drugi blok TE Pljevlja - Vlada 

PODGORICA - Elektroprivreda (EPCG) ima značajan iznos slobodnih sredstava i mogla bi se kreditno zadužiti da 

sama gradi drugi blok Termoelektrane (TE) Pljevlja, saopštio je potpredsednik Vlade Crne Gore, Vujica Lazović 

„Ukoliko do kraja marta ne nađemo trećeg partnera, koji bi 

sufinansirao gradnju drugog bloka Termoelektrane, 

sigurno ćemo u realizaciju tog projekta ići sami, bez 

italijanske kompanije A2A. U tom pogledu se unutar 

EPCG i Vlade pravi odgovarajuća finansijska 

konstrukcija“, rekao je Lazović nakon potpisivanja 

Okvirnog sporazuma o privredno-tehničkoj saradnji sa 

Kinom. On je podsjetio da je partner Vlade u EPCG, 

italijanska A2A tražila uključivanje trećeg partnera u 

zaokruživanje finansijske konstrukcije za gradnju drugog 

bloka, kao jedan od modela realizacije tog projekta, koji bi 

za njih bio prihvatljiv. „Prihvatili smo to uslovno, ali smo im 

stavili do znanja da nameravamo da, bez obzira na završetak razgovora sa A2A, gradimo drugi blok, ne samo zato 

što ćemo u narednih nekloliko godina morati da zatvorimo prvi, već i zato što će nam biti neophodno balansiranje 

elektroenergetskog sistema“, kazao je Lazović. RTCG 
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Vlada Republike Srpske usvojila Energetski bilans za 2015. 

BANJALUKA - Vlada Republike Srpske usvojila je 22. januara  Energetski bilans za ovu godinu, kojim je planirana 

proizvodnja 5.663 gigavat časova električne energije. Energetskim bilansom predviđena je proizvodnja 5,62 miliona 

tona uglja, prvenstveno za potrebe  termoelektrana, saopšteno je iz Biroa za odnose sa javnošću Vlade Republike 

Srpske. Energetskim bilansom planirana je i prerada 960.000 tona sirove nafte u Rafineriji nafte Brod radi 

proizvodnje 957 hiljada tona naftnih derivata. Učešće ogrevnog drveta je energetski značajno, tako da se u vođenju 

energetske politike u Republici Srpskoj mora imati u vidu na koji način se u budućnosti planira toplifikacija. U 

saopštenju se navodi da je energetskim bilansom Republike Srpske u 2015. godini planirana potrošnja priorodnog 

gasa u iznosu od 35,32 miliona kubika. Energetskim bilansom za 2015. godinu planirano je da ukupna finalna 

potrošnja energije u Republici Srpskoj iznosi oko 47 petadžula. U saopštenju se navodi da je struktura ukupne finalne 

potrošnje – ogrevno drvo 34,22 odsto, tečna goriva 33,18 odsto, električna energija 21,77 odsto, ugalj 4,09 odsto, 

toplota 3,59 odsto i prirodni gas sa 3,15 odsto. Srna 

Subvencije i neefikasnost uvećavaju cenu energije u Rumuniji za četvrtinu - A.T. Kearney 

BUKUREŠT - Subvencije i neefikasnost, što uključuje visoke troškove proizvodnje lignita za termoelektrane i višak 

kapaciteta obnovljivih energetskih izvora, procenjuje se da su 

uvećali troškove proizvodnje energije u Rumuniji za 24%, 

pokazuje najnoviji izveštaj konsultantske firme A.T. Kearney, 

rađen za zahtev najvećeg rumunskog investicionog fonda - 

Fondul Proprietatea. Fer cena električne energije u Rumuniji 

trebalo bi da je 35,5 evra za megavat-čas, umesto 43,9€/MWh 

koliko trenutno u proseku plaćaju rumunski potrošači, stoji u 

analizi. Studija pokazuje da potrošnja energije u Rumuniji do 

2025. godine rasti ritmom od najviše 0,7 odsto godišnje, pa 

zemlja već sada raspolaže sa dovoljno potrebnih proizvodnih kapaciteta. Samim tim, Fondul Proprietatea smatra 

neisplativim projekte gradnje dva dodatna reaktora u nuklearki Černavoda. Romaina-Insider 
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Još 20 godina veka za reaktore 5 i 6 NE Kozloduj? 

 SOFIJA - Reaktori broj 5 i 6 u bugarskoj nuklearnoj elektrani 

Kozloduj mogu da rade još najmanje 20 godina duže od njihovog 

planiranog veka trajanja koji ističe 2017., odnosno 2021, pokazuju 

rezultati preliminarne procene. Te  rezultate objavila je 

bugarska Nuklearna regulatorna agencija (AJR), a procenu je prema 

tehničkoj dokumentaciji elektrane napravio inostrani konsultant, 

WorleyParsons. U vezi planirane izgradnje sedmog reaktora, AJR 

ističe da mora dobiti još neke dodatne dokumente kako bi mogao 

izdati dozvolu, pišu sofijske Novinite. 

INA dobila tužbu protiv ministarstva privrede  

ZAGREB - Hrvatski visoki upravni sud uvažio je tužbu kompanije INA i poništio rešenje ministarstva privrede iz 2011. 

o oduzimanju dozvola za istraživanje na istražnom prostoru Drava, saopštila je 21. januara hrvatska naftna 

kompanija. Sud je utvrdio da Ministarstvo nije dokazalo da INA nije ispunila svoje obveze, što je bio razlog 

oduzimanja dozvola. Iako je dozvola za istražne aktivnosti ovom presudom ponovno postala važeća, rok za 

obavljanje istraživanja istekao je s krajem 2014., pa je iz Ine najavljeno da će zatražiti produženje dozvole za period 

u kome nije mogla da istražuje, odnosno od dana oduzimanja koncesije 2011. Energetika-net 

Vrdoljak: Neprihvatljivo da hrvatska izvozi svoju sirovu naftu u Srbiju i BiH 

ZAGREB  - Ministar privrede Hrvatske ocenio je da bi zatvaranje Inine rafinerije u Sisku onemogučilo preradu 

hrvatske sirove nafte, pa bi ona bila prodavana Srbiji i BiH. Ivan Vrdoljak je ocenio to „neprihvatljivim ... jer bi INA  

tako napustila svoje poslovne procese i prepustila 

ih drugim kompanijama u okruženju“, preneli su 

21. januara hrvatski mediji citirajući sadržaj pisma 

koja je ministar uputio upravi naftne kompanije. 

Vrdoljak stoga  traži od uprave kompanije da mu 

dostavi analize svih mogućih opcija što bi Ina 

učinila s domaćom naftom ako sisačka rafinerija 

ne bi radila. INA je prošle nedelje saopštila da 

privremeno, radi remonta, zatvara rafineriju u 

Sisku, ali je iz mađarskog MOL-a, koji upravlja 

Inom, stavljeno do znanja da je ta hrvatska rafinerija nerentabilna, dok bi Riječka trebalo da ostane uz potrebnu 

modernizaciju prerade.  


